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1. Plnění usnesení z VČS 2022

Zpráva o činnosti MO Stříbro

V loňském roce byl na členské schůzi zvolen 
nový výbor Místní organizace. Hned na 
svém prvním zasedání zvolili členové výboru 
funkcionáře pro nové volební období takto:

• Předseda – Ing. František Hodonický

• Jednatel  -  Václav Pelc

• Místopředseda – MUDr. Miloslav Čermák

• Hospodář – Jiří Vojta

• Rybniční hospodář – Jiří Huleš

• Pokladník – Hana Šindelářová

Nový výbor hned začal řešit běžné provozní 
záležitosti organizace.

V průběhu celého roku 2022 jsme s vedením 
města Stříbra jednali o možnosti odkoupení 
rybníka Sytno. Kvůli inflační doložce roste 
cena nájmu za pozemek pod hladinou 
rybníka velice rychle a my se snažíme 
tento růst nákladů zmírnit. Tato jednání se 
uzavřela před měsícem, kdy město Stříbro 
oznámilo rozhodnutí pozemky neprodávat 
a inflační doložku v nájemní smlouvě 
ponechat. Na druhou stranu nám město 
vychází vstříc s možností finanční pomoci 
jako spolku, který ve Stříbře působí. Rozhodli 
jsme se jít touto cestou a o finanční pomoc 
požádat.

Ještě před podzimním výlovem jsme 
zakoupili mechanický keser. Toto zařízení 
přispělo k dalšímu ulehčení práce při 
manipulaci s rybami. Ryby se teď dostanou 
ze sítě do beden na autě ve velmi krátkém 
čase, aniž by trpěly delším pobytem v kádích 
a častým přenášením.

Velkým problémem je pro naší organizaci 
zvyšování cen – nákupem rybích násad 
počínaje a krmením konče. 

Největší položkou rozpočtu je nákup 
násad ryb do chovných rybníků. Neustále 
procházíme cenové nabídky a jednáme 
s dodavateli. Jen díky této snaze jsme mohli 
udržet výdaje na přijatelné úrovni. Šetřit se 
snažíme ve všech oblastech, ale bez základů 
chovu, oprav a údržby se neobejdeme.

Neustále sledujeme nabídku dotačních 
programů pro oblast rybářství. Chceme 
požádat o dotace na postupnou opravu 
a údržbu našich rybníků, na nákup 
některých zařízení i na možnou výstavbu 
nového rybníka (Kladruby Třešňovka II.). 
Nové programy podpory podle původních 
předpokladů dosud zveřejněny nebyly. 
V tomto roce chceme vybrat oblast, na 
kterou necháme zpracovat projekt a hledat 
možnosti financování.

Dospělí zájemci o vydání povolenky, kteří 
dosud nerybařili, procházeli přezkoušením 
formou testu. Po splnění podmínek 
přezkoušení jim byl vydán městským 
úřadem rybářský lístek a následně 
pak místní organizací členský průkaz 
a povolenka k rybolovu. Přezkoušení se 
nadále konají v předem určených termínech 
v kanceláři MO (každé pondělí). Zájemcům 
doporučujeme se objednat dopředu.

Stále se opakují chyby při vyplňování 
přehledů o úlovcích. Nadále se také 
stává, že někteří členové odevzdají 
vyplněný přehled o úlovcích pozdě, nebo 
jej neodevzdají vůbec. Při opakovaném 
přestupku budou členové řešeni kárnými 
opatřeními dle stanov ČRS.



2. Členská základna a správní činnost

Naše organizace měla k 31. 12. 2022 celkem 539 členů, z toho 23 žen, 57 dětí a 16 mladých 
rybářů. V roce 2022 bylo naší MO vydáno: 

Povolenky roční Územní – MP Územní – P Celosvazové – MP

Dospělí 332 38 42

Mládež / Děti 19/42 2/7 3/5

Fond SHR za rok 2022 (MO Stříbro):

Vyúčtování ZÚS ČRS Plzeň 192 000 Kč k 31. 12. 2022

Do pokladny vybráno 110 000 Kč SHR – platby od členů

MO Stříbro uhradila za členy 82 000 Kč zdarma SHR

Druhy povolenek osvobozených od fondu SHR:

Povolenky MP+P (1 300 Kč) 168 ks

Povolenky ZTP (650 Kč) 9 ks

Povolenky celosv. MP (1 950 Kč) 5 ks

Celkem 182 ks

Počet členů MO Stříbro osvobozených od úhrady SHR pro rok 2022:

Ženy 13 členů 6 500 Kč

Důchodci 123 členů 61 500 Kč

Ostatní (členové RS, výboru, mimořádná 
činnost, pracovní a lovicí četa)

58 členů 29 000 Kč

Celkem 194 členů 97 000 Kč

Výborové schůze MO byly čtyři, předsednictvo a většina výboru se však scházela pravidelně 

každé pondělí, v případě potřeby i v jiné dny, k řešení nutných záležitostí chodu organizace.

Brigádnická činnost: Zájemci o pracovní výkon brigád budou využiti dle potřeb organizace, 

zejména při výlovech chovných rybníků a údržbě zařízení. Tito rybáři se mohou hlásit u pana 

Huleše.



3. Vzdělávací a kulturní činnost

Také v minulém roce jsme se rozhodli, 

vzhledem k situaci, Rybářský ples 

nepořádat. Ceny nájmů se prudce zvýšily 

a lidé nenavštěvovali ani ostatní plesy 

ve Stříbře. 

Na jaře také proběhlo plánované školení 

vedoucích kroužků, které organizuje 

Západočeský územní svaz. Vedoucí po jeho 

absolvování obdrží certifikát a oprávnění 

vést malé rybáře. 

4. Činnost rybářských kroužků při MO ČRS

V loňském roce pracovaly celkem 3 rybářské 

kroužky:

• V Pernarci pod vedením Miroslava 

Schlegela a Lukáše Kibice (5 dětí),

• v Kladrubech pod vedením Bohumila 

Krause a Petra Havránka (10 dětí),

• ve Svojšíně pod vedením Františka 

Veverky a Václava Matiho (10 dětí).

Na podzim začal vznikat nový rybářský 

kroužek v Okrouhlém Hradišti. Jeho vedoucí 

Miluše Králová a Martin Horák absolvovali 

v únoru školení vedoucích a v současné 

době se dokončuje příprava klubovny. 

Nejméně 10 místních dětí se již těší na první 

letošní schůzku. 

Již delší dobu se snažíme založit kroužek 

ve Stříbře, ale stále se nedaří najít vedoucí, 

kteří by jej vedli. Pokud by někdo z vás měl 

zájem kroužek vést, nebo víte o zájemci 

z vašeho okolí, prosíme ozvěte se.

Po období koronaviru se v loňském roce 

práce kroužků opět rozeběhla a vše se 

postupně vracelo do běžného života, 

Všem vedoucím za jejich práci děkujeme 

a budeme je i nadále podporovat. 

 
5. Činnost rybářské stráže (RS) MO ČRS Stříbro  
a ochrana revírů v r. 2022

Rybářská stráž MO Stříbro má za úkol 

kontrolovat všechny naše chovné rybníky, 

chovné potoky a všechny svěřené sportovní 

revíry ve správě MO ČRS Stříbro. Revíry 

ve správě naší MO mají celkovou výměru 

565 ha o délce 97 km. Na kontrolu těchto 

revírů má místní organizace ČRS Stříbro 

stanovenou dobrovolnou rybářskou stráž 

v počtu 26 členů. 

Naším největším a nejnavštěvovanějším 

revírem je přehrada Hracholusky, a to 

zejména v oblasti kempů, kde přetrvávají 

opakovaně největší problémy. 

I v roce 2022 bylo provedeno několik 

hromadných kontrol. Při těchto kontrolách 

došlo k zadržení několika povolenek 

a rybářských prutů. Nejčastějším 

prohřeškem byl lov mimo stanovenou dobu. 

Na ostatních revírech – Úhlavce, Mži 5A, 5B 

a Úterském potoce nedochází k problémům 

téměř vůbec. 

Všem aktivním členům rybářské stráže 

výbor MO ČRS Stříbro za jejich činnost 

v roce 2022 děkuje.



6.  Hospodaření na rybochovném zařízení za rok 2022

Organizace hospodařila na 7 vlastních 

a 1 pronajatém rybníce. Už druhý rok za 

sebou jsme naplnili rybníky na plnou hladinu 

vody. Mimořádně jsme lovili rybník Výrovský 

již z jara, a to z důvodu odbahňování loviště. 

Jako každý rok bylo v únoru aplikováno 

vápno a po 14 dnech močůvka pro 

podpoření rozvoje zooplanktonu. Do Sytna 

byly nasazeny ryby z Výrovského rybníka 

a doplněny do potřebného počtu z komory 

Vatina. Do vojenských rybníků byl nasazen 

roční lín a generační bílá ryba.

Celkem bylo tedy na jaře vysazeno: 

• Kapr – 14 540 ks / 11 490 kg

• Lín 3 – 320 ks / 180 kg

• Štika rychlená – 2 000 ks

• Lín 2 – 2 500 ks / 45 kg

• Lín 1 – 5 000 ks / 10 kg

Proti jiným rokům byla rychlená štika 

vysazena do Sytenského rybníka. Již druhým 

rokem nebyl pozorován žádný velký nálet 

kormorána, proto nebylo instalováno ani 

poplašné zařízení. Vzhledem k dobrému 

počasí bylo zahájeno rozkrmování a podání 

příslušných léčiv již v druhé polovině května. 

Poté bylo zahájeno pravidelné týdenní 

krmení a ryby po celou dobu velmi dobře 

toto přijímaly. Celkově bylo zkrmeno 290 q 

pšenice.

Toto se ukázalo při podzimním výlovu, kdy 

průměrná váha kapra na Sytně byla 2 kg. 

Sloveno bylo celkem: 

• Výrov – jaro – 6 015 ks / 9 103 kg 

• Sytno – podzim – 13 096 ks / 24 520 kg 

Celkem tedy 19 101 ks kapra o váze 33 623 kg. 

Lína bylo sloveno 282 ks o váze 152,5 kg. 

Velmi se vydařil odchov štiky v Sytně, kdy 

z 2 000 ks rychlené bylo sloveno celkem 

920 ks o průměrné váze 0,45 kg.  

Jak jistě všichni víte, pravidelní účastníci 

výlovů stárnou a mladé členy se nám nedaří 

k této práci, která je pro zdárný chod naší 

organizace nutná, přitáhnout, zakoupili jsme 

k již pořízenému nakladači ještě mechanický 

keser. 

Tímto a dalšími změnami v sestavování 

ostatního zařízení při výlovech jsme 

odstranili, mimo lovců v lovišti, všechnu 

namáhavou práci. V letošním roce, mimo 

drobných oprav, bude zhotoven firmou 

Tazata sjezd až na loviště na rybníce 

Vatina, takže dojde k dalšímu ulehčení dřiny. 

Dále plánujeme opravu střech na obou 

maringotkách. 

Děkujeme všem, kteří přiložili ruce k dílu 

v jednotlivých oblastech naší společné práce.



7.  Zpráva o hospodaření na revírech  
a chovných potocích za rok 2022

Vysazení ryb na jednotlivé pstruhové revíry:

Úterský potok 1   č. 433 060:

Plán Skutečnost

Pstruh obecný 4 000 ks 1 910 ks

Lipan podhorní 1 000 ks 500 ks

Po dohodě s Územním svazem byl vysazovací plán snížen zatím pro rok 2022, 

ale pravděpodobně to bude i na další roky. Hlavní důvod je každoroční skoro vysychání toku.

 

Mže 5 B   č. 433 074:

Plán Skutečnost

Pstruh obecný 4 500 ks 6 350 ks

Pstruh duhový 1 000 ks 2 129 ks

Lipan podhorní 1 500 ks 1 300 ks

Cena vysazených ryb na pstruhové revíry činí za rok 2022  - 172 589,00 Kč.  

Na finanční úhradě se naše MO nepodílí, jen částí na dopravě na revíry.

Mimopstruhové revíry:

Úhlavka 1   č. 431 070:

Plán Skutečnost

Kapr obecný 1 000 ks 1 146 ks

Lín obec. nás. 600 ks 120 kg 120 ks 60 kg

Štika obecná 1 000 ks 600 ks 100 kg

Bílá ryba 1 000 ks 0 ks

 



Mže 5 A   č. 431 029:

Plán Skutečnost

Kapr 3 500 ks 3 500 kg 4 102 ks 3 542 kg

Lín 1 100 ks 220 kg 118 ks 58,5 kg

Štika 1 500 ks 15 cm 963 ks 158 kg

Candát 520 ks 500 ks

Bílá ryba 2 000 ks 0 ks

Mže 4    č. 431 028:

Plán Skutečnost

Kapr 28 000 ks 28 000 kg 30 532 ks 28 142 kg

Lín 2 500 ks 500 kg 4 390 ks 439 kg

Štika roček 4 500 ks 10 036 ks

Štika generační 444 ks 233 kg

Štika násada 13 200 ks 100 kg

Štika rychlená 11 000 ks

Candát ob. roček 4 000 ks 5 843 ks

Sumec roček 1 000 ks 0 ks

V roce 2022 bylo provedeno vysazení kapra 

na MP revíry ve dvou termínech. Jarní, 

v březnu, a to z důvodu vypuštění Výrova 

a následně částečného odbahnění loviště. 

A další vysazení klasicky ke konci října.

Ze strany lovících to bylo přijato velice 

kladně, ale pro příští roky to zatím není 

možné takto rozdělit. Prozatím bude, co se 

týče kapra, jen podzimní vysazení.

Na chovné pstruhové potoky, konkrétně 

na Hadovku, bylo vysazeno 20 000 ks 

váčkového pstruha potočního. Ta v době 

sucha pořád protékala, tak je předpoklad, že 

alespoň nějaká část plůdku odroste a vydrží.

V měsíci listopadu bylo na pstruhový revír 

M5B vysazeno 2 000 ks pstruha obecného. 

Je veliká šance, že doroste. Je totiž 

z přirozeného odchovu, kde nebylo krmeno 

granulí. Takováto rybička je zvyklá si potravu 

ve vodě najít, není naučená na granule.



Odevzdání přehledu o úlovcích
 
Celkem bylo vráceno:

Celorepublikové MP roční 1 ks

Celosvazové Dospělí roční MP 37 ks

Celosvazové Dospělí roční P 2 ks

Celosvazové Mládež, ZTP roční MP 3 ks

Děti 15 let roční MP 5 ks

Celkem 48 ks

 
Svazové mimopstruhové:

Dospělí roční  
s úlovky

194 ks bez úlovků 124 ks

Mládež, ZTP  
s úlovky

10 ks bez úlovků 8 ks

Děti 15 let 
s úlovky

18 ks bez úlovků 20 ks

Celkem 374 ks

Svazové pstruhové:

Dospělí roční  
s úlovky

28 ks bez úlovků 8 ks

Mládež, ZTP  
s úlovky

1 ks bez úlovků 1 ks

Děti 15 let 
s úlovky

2 ks bez úlovků 1 ks

Celkem 44 ks

Dohromady všech odevzdaných povolenek: 466 ks. 

Pozdě vrácených po 15. lednu: 4 ks. 

Z celkového počtu vrácených přehledů bylo 46 špatně. 

Nejčastější chyby – vůbec nevypsána zadní strana, nesečteny součty, chybné názvy revíru – 

např. Bůťák, Plovárna, nebo jen MO Stříbro. Také někdo sečetl cm místo hmotnosti.



Přejeme všem členům mnoho štěstí,  

zdraví a pohodové chvíle u vody. 

Petrův zdar
Předseda MO ČRS Stříbro 

Ing. František Hodonický

Jednatel MO ČRS Stříbro 

Václav Pelc

Na zadní straně je natištěno, co a jak má být vyplněno a navíc je v metodickém pokynu 

rybářského řádu a soupisu revírů na str. 87 a 88 návod, jak sumář vyplnit. Jsou i tací, kteří opíší 

přední stranu den po dni, tak jak měli docházku, vše na zadní stranu. Je evidentní, že vůbec 

nečtou, co je předtištěné.

To samé se týká i zkratek názvů vybraných druhů ryb. To je velice často komoleno nebo 

vymyšlen nový název jako – Boleňák, Plotna, Zubatá a pod. To, že všechny přehledy jsou 

zasílány na centrální zpracování, je asi už známé. Co si po přečtení takových bludů asi pomyslí? 

Stačí si přece přečíst řádné názvy druhu ryb, na str. 86 a 87, včetně jejich zkratek.


